



Referat fra Vinter EDM Malta torsdag 20 februar – søndag 23 februar 2025

Torsdag 20. februar

9.00 - 9.30

Velkomst og orientering til de nye RD og RDS.

(Facillitatorer: SC-formand og FD vice formand)

9.30 – 11.30

Formanden åbner mødet og byder velkommen til deltagere, (medlemmer og gæster)

- Oplæsning af Koncepterne og Bare for I dag.
- Ikke engelsktalende deler
- Erfarent medlem deler

Husholdning og andre informationer: Vi bliver gjort opmærksom på at mødet bliver streamet.

Vedtagelse af referat fra Sommer EDM 2024 - [Godkendt](#)

Godkendelse af dagsorden - [Godkendt](#)

Styregruppen/administrationen fremlægger rapport

Formand/Chairperson (Legal Entity / Accounting report)

Sekretær/Secretary

Kasserer - (vice treasurer topic clarifications)

Der er sendt en rapport ud, udover rapporten er der ikke noget nyt at berette.

11.30 - 11.45

Pause

11.45 – 13.00

Fællesskabs dialog

[Malta](#)

Kan underudvalg eksistere uden at være ansvarlig overfor enten regionen eller området?



Nej det kan det ikke. En underkomite som f.eks. et konventudvalg er et AdHoc udvalg som kun består et år. De har ikke råderet over pengene da hele indskuddet kommer fra Regionen/Området og skal tilbage Regionen/Området.

Kan større beslutninger (økonomiske, Service poster træffes på Regionsmøder/Områdemøder, uden at grupper spørger deres GSR'er (ved hjælp af en GSM) Hvilket mandat har en GSR til at beslutte på vegne af deres gruppe under Regionsmøder/Områdemøde? Er de valgt som Gruppens betroede tjener og kan de derfor beslutte alt? Eller skal de søge støtte/opbakning i Gruppe i tilfælde, hvor der ikke er konsensus?

Ja det kan de. De er betroede tjenere, men har altid mulighed for at tage spørgsmålet tilbage til grupperne, men det er ikke obligatorisk. Her henvises der til workshops om 2. Tradition.

Hvor mange % af de tilgængelige midler vil man normalt forvente, at en Region donerer til EDM (eller NAWs)?

Her deles erfaringer fra forskellige områder angående hvilken procentsats der anvendes på fordelingsnøglerne.

Når egnede kandidater ikke kan findes til bestemte Service poster, skal disse så stå ledige? Eller skal enhver anden person, der stiller op til posten tages i betragtning (uanset Cleantime eller evner)?

RD Finland deler bitter erfaring i at vælge ikke kvalificerede service kræfter, når der er mangel på samme. Det kan være skadeligt for både serviceenheden og det enkelte medlem. RD Israel deler samme erfaring men henviser til vores åndelige principper. Ofte er det bedre at vente og lade positionen stå åben, indtil erfaringen er der. RD Italien deler, at de før har givet dispensation på Cleantime på indvalg med skærpet opmærksomhed på, hvorvidt medlemmet skriver trin og lever programmet.

Tyrkiet

I skrivende stund er alle Serviceposter for underudvalg startet op på en ny Cyklus i Tyrkiet og det årlige budget som underkomitéerne søger om, overstiger beløbet som Regionen har til rådighed. Har andre Regioner nogensinde haft et problem, hvor det Regionale budget ikke kan dække de ansøgte midler til underudvalg?

RD Israel deler, at det regionale budget skal kunne dække et helt års udgifter, uanset om pengene er til stede når budgettet godkendes. Der vil løbende være indtægter som også skal tages i betragtning. RD Spanien deler, at de har erfaring med at et H&I udvalg overskred deres budget, så H&I udvalg begyndte at finansiere/dække udgifterne selv via litteratursalg og 7. tradition.

I den Tyrkiske Region har vi grupper/områder, der ikke taler Tyrkisk og/eller taler et begrænset Tyrkisk, såsom et Russisk område, Farsi - og Arabiske grupper. Hvordan inddrager



Regioner med grupper/områder, der taler forskellige sprog, disse grupper/områder i Regions Servicemøder, eller hvilke andre erfaringer har I med hensyn til, hvordan man forbinder sig med sådanne grupper/områder?

RD Spanien deler, at de har et stort engelsktalende fællesskab og kontakten til regionen påhviler FD - komitéen. RD Israel deler, at de har flere områder som har andet sprog, disse områder har en delegeret som er tosproget som deltager i Regionsmøderne.

Hvordan holder I RSK retningslinjer opdateret? Hvilket serviceorgan er ansvarligt herfor? Har I en bestemt procedure i forhold til opdatering af Retningslinjer?

RD Danmark deler, at vi nedsætter et Adhoc udvalg hvert år til at revidere retningslinjerne og som derefter vedtages ved OSR konsensus. RD fra Finland og Norge deler det samme.

Den Tyrkiske Region har aktuelt 3 områder. Nogle grupper er dog ikke i områder endnu. Er der nogen grupper i jeres Region, hvor de ikke er en del af et Område? Hvad er fordelene ved, at grupper danner områder i din Region, har I problemer til Regions Servicemøder på grund af ulige stemmer? Nogle grupper i Regionen i Tyrkiet tænker/tror, at gruppesamvittigheden i gruppen "bestemmer selv", uden nogensinde at komme til Område-/Regions Servicemøder.

RD Litauen deler, at de har/har haft samme erfaring og at de forsøger at få disse grupper til at deltage, fordi det er vigtigt at vi er repræsenteret af så mange grupper som muligt, med henblik på sammenhold. RD Tyskland deler, at servicestrukturen sørger for at vores forretningsgang foregår efter gruppesamvittighed og besværliggøres, når nogle grupper står udenfor. RD Frankrig deler, at en gruppe uden et område svarer til en Addict uden sponsor.

På hvilke måder rejser jeres Region midler, til aktiviteter såsom konventioner?

RD Finland deler, at de for nyligt har forsøgt med en kampagne ved hjælp af månedlige donationer fra medlemmer, for at gøre sig mindre afhængig af Litteratursalg og Events - dette med stor succes. RD Danmark deler, at vi bl.a. holder Speaker Jams, Unity dage, Camps og lignende.

Italien

Bruger din Region Professionelle fagfolk? Har I investeret du i lydoptagelser/lydbøger?

RD UK deler, at de investerede i lydbøger da de erfarede at gennemsnitsalderen for indsatte i Regionen, som læste Basic Tekst, var 13 år. De valgte derfor at investere i disse/produktionen. Flere regioner deler, at når de ikke har medlemmer til at varetage opgaver som at opdatere og vedligeholde deres hjemmeside og eksempelvis oversættelse, så anvender de professionelle.

Har I erfaring med, at yngre medlemmer føler sig utilpasse, når ældre medlemmer deler til Ungdomsmøder? I så fald, hvad kan man så gøre ved det?



RD Portugal deler, at de har en erfaring med det og hvor det blev anset som værende et "problem". Der er ikke noget at gøre og man kan ikke styre/kontrollere på møderne, da møderne er åbne for alle, selv mande - og kvindemøder.

Hvordan forklarer I princippet om anonymitet i forhold til specialinteressemøderne?

RD Italien deler, at de for nyligt oplevede at en gruppe ønskede at oprette et kristent møde, hvilket blev afvist, da NA ikke er et religiøst fællesskab. RD Sverige henviser til 3 Tradition. RD Portugal henviser til 6 Tradition 6 og 10 Tradition. De har også "special interest" møder, men det allervigtigste er, at informere vores medlemmer om, at alle møder er åbne.

Har dit (Event) underudvalg erfaring med at invitere professionelle fagfolk såsom læger, dommere, politikere eller skolelærere til Regions Konventer?

RD Spanien deler, at de betragter deres konventer som OR aktiviteter, hvortil de kan invitere læger eller politikere som passer ind. Disse personer skal dog klædes ordentligt på, hvis de skal tale offentligt eller til et Event. RD Adriatic deler, at de har god erfaring med at opstille fiktive møder for at professionelle fagfolk kan få mere information og indblik i hvordan det foregår til et NA – møde – uden at det er et rigtigt møde.

Arrangerer jeres Event underudvalg fundraising-aktiviteter og arrangementer i løbet af året for at promovere jeres Regions Konvent?

Nogen Regioner gør og andre Regioner gør ikke.

Hvad er servicestrukturen i jeres NA-møder? Cleantime kriterier i forhold til bestemte service poster?

Det er meget forskelligt. Der henvises til at kontakte andre Regioner.

Belgien

Områderepræsentanterne (ved Regionen) vælges på Området. Vi er blevet opmærksomme på, at det ikke er nævnt i regionens retningslinjer. Er det muligt samtidigt at varetage en post i regionen (som kasserer suppleant, eller MC for eksempel). I så fald, hvordan/hvad gør I, i forhold til stemmeretten? Har du nogen erfaringer?

Nej det er ikke muligt, da det er en interessekonflikt.

Her er et spørgsmål mere om den isolerede gruppe, som nævnt tidligere vedrørende sprog (Polsk, Farsi). Kan de være tilknyttet Regionen? Eller oprette et nyt Område for "Fremmedsprogsgrupper"?

Emnet er besvaret tidligere.



Ukraine

Er der en praksis for H&I-udvalg der præsenterer professionelle fagfolk for NA, uden at PR-udvalget deltager, og sideløbende bliver lært op af PR, i hvordan det skal gøres og kontinuerligt modtager støtte fra PR (seminarer, træning, fællesmøder)?

RD Israel deler, at det er enormt vigtigt at PR er med. RD Belgien deler, at de har opdelt PR og H&I og struktureret det således at samarbejdet fungerer.

Tranzit

Hvad kan vi gøre for at gøre service mere attraktiv/tiltrækkende?

RD Tyskland deler, at vi som enkeltmedlemmer kan påvirke fællesskabet enormt ved selv at leve programmet og tale om service, ikke bede om det men prøve at gøre det attraktivt. RD Israel deler, at de servicekræfter vi vælger til service poster har en enorm påvirkning/effekt i forhold til tiltrækning af andre medlemmer – til service. RD Spanien deler, at de gør et forøg på at gøre opmærksom på og synliggøre hvem der laver service i området ved online workshops og ved at rejse rundt i landet og deltage i møder og dele om vigtigheden af service. AD Italien har møder med en fast planlagt indleder fra enten området eller regionen om, hvorfor de laver service. Formanden slutter af med at service skal være sjovt for at være attraktiv/tiltrækkende.

Island

Hvordan importerer I de 12-traditioner til programmet?

Her henvises til at holde traditions møder fast med f.eks. spørgsmål fra traditions guide. Her henvises også til at afholde workshops på events. England deler, at det er vigtigt at finde indledere som kan relatere til og dele om traditionerne på både gruppe -, regions - og på det personlige plan, så det bliver spiseligt for alle.

Holland

Behandlingscentre og ungdomsfaciliteter sender unge til NA-møder, selvom disse ikke kæmper med stofmisbrug, men kæmper med problemer som spiseforstyrrelser, spilafhængighed, skærmafængighed mm.

RD Israel deler, at NA er hjulpet på benene af AA og at de medlemmer som kommer, er med sikkerhed alene og mangler et fællesskab. Til møderne kan vi ikke bestemme, hvorvidt folk er addicts eller ej. I tradition 5 står der, at hvis vores vision skal være tydelig, skal vores møder indeholde bedring og styrke, håb og erfaring om sygdommen addiction. RD Portugal deler, at de har haft en intens situation omkring dette emne, hvor mange addicts med andre afhængigheder end narko kom til møderne og samtalen opstod om, hvorvidt de var velkomne. Der bliver desuden henvist til den personlige anonymitet.



Litauen

Vil I venligst dele erfaringer fra jeres Region: Bliver der arrangeret Events/aktiviteter specifikt for kvinder? Hvis ja, er disse begivenheder finansieret gennem NA midler? Vil en sådan praksis være i strid med vores traditioner, hvis vi arrangerer lignende Events/aktiviteter i vores Region?

RD Frankrig deler, at de har et konvent for kvinder. RD England nævner, at de arrangerer et konvent for unge. RD Israel har ligeledes erfaring med Kvindekonvent og der pointeres at dette er en vigtig opgave for FD. RD Tyskland deler, at det er vigtigt at pointere, at alle er velkomne uanset hensigten med konventet.

13.00 – 14.30 Pause

14.30 – 15.45 Fællesskabs dialog fortsat

Erfaring med medlemmer med dobbeltdiagnose og den bedste tilgang til disse. Den litauiske region har for nylig indledt en diskussion om en opsøgende indsats til psykiatriske klinikker og integration af personer med dobbeltdiagnose (samtidig stofbrug og psykiske lidelser) i deres fællesskab. Som en del af deres Public Relations og Hospitaler & Institutioner (H&I) indsats, sigter de efter at bringe budskabet om bedring til dem, der kan have gavn af NA. Dette initiativ har dog udløst en bredere diskussion i deres samfund om deres villighed til effektivt at byde medlemmer med dobbeltdiagnoser velkommen og støtte op om disse medlemmer. Der er varierende meninger og uenighed i deres fællesskab om de bedste tilgange til at sikre, at disse personer føler sig fuldt ud accepteret og integreret i deres samfund. I lyset af dette søger vi andre delegeredes erfaringer og vejledning herom og specifikt vedrørende: 1. Bedste praksis for at byde velkommen og støtte medlemmer med dobbeltdiagnose? 2. Erfaringer med udfordringer, relateret til der integration af medlemmer med dobbeltdiagnose, og hvordan disse udfordringer blev løst? 3. Ressourcer eller strategier, der har vist sig effektive til at uddanne NA-grupper og medlemmer om dobbeltdiagnoser?

RD Israel deler, at halvdelen af H&I er hospitals relateret og altså en meget vigtig del af H&I arbejdet. I Israel har de mange erfaringer med, at mange af deres medlemmer komme derfra. RD Malta deler, at de ikke skelner hvilke lidelser patienterne på hospitalerne har, men at vi alle har den samme sygdom, addiction.

Ungarn

Vi har et medlem som lider af hepatitis som er smitsomt. Medlemmet bliver udelukket fra nogle møder og andre ikke. Erfaringer?

Dette spørgsmål bliver ikke taget i plenum, da det er for personligt.

Frankrig

Facilitering af tilgængelighed for alle målgrupper var en af NA Frankrigs prioriteringer i 2024. En arbejdsgruppe blev i den forbindelse nedsat til at tage fat på følgende emner (blandt



andre): 1. Logoforslag til at øge bevidstheden om inklusion. 2. Første Områdetest: Tilgængelighedsundersøgelse på NA møderne. 3. At have NA-litteratur i Word-format for at kunne ændre sprogbrug og gøre det letlæselig og nem at forstå, for Addicts der lider af dyslexia og medlemmer som har visuelle forstyrrelser (FALC - format på Fransk) 4. Opdatering af oplæsnings tekster på møderne til medlemmer med funktionsnedsættelser handicap (Braille & fransk tegnsprog). 5. Udvikling af vores Fællesskabs følsomhed over for inklusion. 6. Eksempler på tilpasset oplæsnings tekster til møderne. Har I nogle konkrete erfaringer, I vil dele med os?

RD fra Sverige og Norge deler, at man i de fleste nordiske lande har en stats serviceenhed, der sikrer muligheden for tilgængelig litteratur til/for svagtseende/blinde og døve. Der findes på nuværende tidspunkt ikke braille NA litteratur.

Danmark

1. Den Danske Region vil gerne vide hvilke byer i Europa, I har henvendt jer til i forhold til værtskab for WCNA39 og/eller planlægger at kontakte angående WCNA39?

2. Vi ved, at den tyske region allerede er kommet med et bud på værtskab for WCNA39 og har relevante kontakter og mulighed for at gøre det til virkelighed. Hvad forhindrer World Board i at samarbejde med den tyske region og fortsætte arbejdet med det, der allerede er etableret?

3. Har I overvejet at bruge en anden tilgang end den, der blev brugt til WCNA38, i forhold til planlægning, organisering osv. osv.?

4. Kan I dispensere/fravige den normale procedure og trække på medlemmer/styrker i EDM Zonen? Hvis det er tilfældet, behøver World Board ikke at uddelegere så meget ansvar til en ekstern virksomhed. Det vil være en gevinst og udgifterne bliver derved væsentligt mindre.

Spørgsmålene rykkes til punkt herom.

Rumænien

Hvordan er proceduren for at starte et møde i en by, hvor der ikke findes møder endnu?

Forskellige regioner deler om, hvordan de f.eks. giver startpakker og anvender deres FD-udvalg. RD Spanien deler, at de i Spanien har en taskforce de sender ud under PR udvalget, til at vise den ønskende gruppe hvordan man faciliterer et møde. Flere regioner deler, at lige netop her er FD udvalget enormt vigtigt og brugbart.

Hvordan gør vi oversættelsesudvalget effektivt og hurtigt?

RD Finland deler, at de har haft store udfordringer med OU, hvor udvalget ikke "overlevede" og arbejdet gik tabt - dette har gjort, at de brugte 20 år på at oversætte Basic Tekst. Der opfordres til at lave oversættelsesarbejdet langsomt men sikkert.



Egypten

Er det forkert at anvende sociale medier til at lave reklame for NA?

Mange regioner deler, at de f.eks. betaler for reklame på Facebook og betragter dette som værende det samme som at lave et skilt på busserne. FD-komiteén deler, at reklame på sociale medier gør det nemmere at forfølge mulige interesserede direkte.

Hvorfor sælger vi litteratur offentligt? Dette giver mulighed for at ikke addicts bidrager til vores 7. tradition.

Salg af litteratur er ikke 7. tradition. Der deles erfaringer om, at selvom bogen ikke er solgt til en addict, kan den ofte i sidste ende hjælpe en addict, f.eks. hvis en læge køber vores litteratur og deraf bliver klogere på NA.

I forhold til medlemmer som har krænket andre medlemmer eller misbrugt andre medlemmers penge - hvor går grænsen med at navngive de medlemmer for at sikre andre medlemmer?

RD Holland deler, at de har en erfaring med et medlem, som har misbrugt et andet/andre medlemmer, på begge områder. Vedkommende blev anmeldt til politiet, nogle grupper har brudt medlemmets anonymitet, imens andre ikke har. Dette emne kommer op igen og igen, men der er ingen klar fremgangsmåde herom.

Finland

Et medlem gav udtryk for terrortrusler på et online møde og truede med at skyde folk på ECCNA38 i Helsinki, vedkommende blev smidt ud af mødet, men hvad gør i andre?

RD fra England og Tyskland deler, at man skal kontakte myndighederne i sådanne situationer.

15.45 – 16.00

Pause

16.00 – 17.00

NAWS - rapport

Rapport vedlægges.

17.00 – 18.00

Diskussion om NAWS - rapport: WCNA, osv.

World board beretter, at de endnu ikke har haft mulighed for at beslutte WCNA40 i 2027. Tyskland går hårdt til World Board om, hvorfor de ikke har haft den store succes med WCNA39 i Washington 2024. Han kritiserer blandt andet, at der ved WCNA39 blev anvendt et Event firma ved navn "Conference Direct", som han selv har arbejdet for og nævner at et af deres primære formål er at tjene penge, hvilket er endnu et argument for det aktuelle underskud ved WCNA39 i Washington. Akkommodationen i Washington kritiseres også, da der ikke var lavet samarbejde med hotellerne som gjorde at overnatning flere steder løb op i 300 \$ per nat. En tysk AdHoc gruppe har siden sommer ECCNA39 i 2024 kigget på buddet for Frankfurt til WCNA i 2027 og formanden for denne gruppe får taleret af de delegerede, da han er fysisk til stede. Vedkommende er et medlem med stor erfaring og har bl.a. deltaget til samtlige Europa - og Verdenskonventer



siden 1983. Han pointerer, at vi skal huske, at der ikke er noget os og dem i forhold til EDM og NAWS. Han pointerer tillige med, at vi nu har denne samtale alene pga. det store underskud til WCNA39 i Washington, som var på 900.000 \$. Han foreslår, at vi venter til 2028 med at holde WCNA40 (i Frankfurt), da NA i Europa har 50 - års jubilæum. Et egnet Conferencecenter er allerede en mulighed. En mulig løsning på penge problemet kan eventuelt være, at der maximalt sættes 12.000 billetter til salg, ved først til mølle - princippet. På den måde bliver registrering/billetterne solgt hurtigere. I tilfælde af manglende interesse/manglende salg, bliver der ikke noget konvent. World Board takker meget for arbejdet og ytre, at de ikke vil afvise et samarbejde henimod WCNA40 i Europa. RD Finland spørger ind til, hvad der foregår bag kulisserne i forhold til bud på WCNA. World board svarer og fortæller at de er inspireret af forretningsgangen hos EDM i forbindelse af valg af ECCNA - værtskab. RD Danmark stiller spørgsmål til, hvorfor beslutningen konstant bliver udskudt. World Board svarer, at de mangler intern konsensus angående hvad formen og formålet for hvad WCNA generelt er. RD Danmark spørger igen om, hvorfor de ikke samarbejder med os som Zone, da vi eksempelvis har enorme ressourcer i Europa og kan stille den fornødne hjælp til rådighed. World board er ikke afvisende overfor dette.

17.00 – 18.00 **Diskussion om NAWS - rapport: WCNA, osv.**

18.00 – 18.15 **Emner der er kommet op i løbet af dagen**

Fredag 21. Februar

9.00 – 10.30 **Ændring af dagsorden:
Zonal Motion Making (ny workgroup)**

Tovholderen fra Gruppen lægger ud. De giver en opdatering om arbejdet og baggrunden bag gruppen. Til sidst i gruppen åbnes der for Q og A.

Vi diskuterer fordele og ulemper ved forslaget. Nogle regioner er bekymrede for at give Zonen for meget "magt", når det kommer til Motion Making processen.

Rapport:



Motion Making
Guidelines Approve

Der sættes mere tid af til, til at diskutere emnet lørdag, da der er uenighed om forslaget.

RD Israel får ordet og fortæller om historien bag deres forslag om at trykke litteratur i deres egen region, som de bragte til EDM første gang i Rom 2021, det blev der udsat til



Istanbul og blev igen udsat til 2023 kort før WSC. De fik lavet en CAR Motion til WSC, sammen med en Co – maker. Det blev stemt ned. Pga. af krigen Rusland – Ukraine er problemet med køb og bestilling af litteratur bare blevet endnu større end det var før de formede CAR Motion i 2023. Og det er kun i ekstreme situationer at det at trykke litteratur i egen region skal være en mulighed.

Det samme problem har mange øvrige regioner i deres Zone.

10.30 – 10.45 **Pause**

10.45 – 12.45 **ZD Rapport og CAR Workshop**

ZD og ZDA beretter om, hvad de har lavet i gruppen siden sidst, de har bl.a. holdt 2 online workshops om CAR. I forhold til Motion 5, fortæller RD Israel, at de har stemt imod dette forslag, da de synes, at vi som delegerede mister muligheden for at diskutere, når vi bliver bedt om at stemme i undersøgelser. I forhold til øvrige spørgsmål, stilles der mere uddybende spørgsmål.

12.45 – 14.30 **Frokost pause**

14.30 – 16:30 **PR Rapport + workshop**

PR - formand beretter kort om deres workshop med præsentationen med professionelle i dag, der var 80 professionelle til stede.

De delte litteratur ud til tilstedeværende, fik kontaktoplysninger til/på de tilstedeværende, så PR kan lave follow up hen ad vejen.

PR takker det lokale fællesskab for det store arbejde de har lavet i forvejen.

PR - formand og Vice formand fremlægger deres rapport. De fortæller at de også samarbejder med MC. Rapporten (kan rekvireres ved interesse) vedlægges som fil.

Lige nu har PR ikke en kontakt i EU, så indtil de får en ny kontakt i EU, bliver arbejdet med en præsentation for EU - politikere sat på pause.

RD Spanien fortæller, at de i Regionen har lavet PR på YouTube, hvor de nåede ud til 10.000 forskellige professionelle, i forbindelse med forarbejdet med/til NAs 40 - års fødselsdag i Spanien.

ZD fortæller, at hun repræsenterede PR EDM til en meget stor konference i Istanbul i september måned 2024, hvor hun lavede en præsentation om NA

EDM Vice – formand deltog på vegne af EDM PR Komité til 5. Lissabon Addiction konference i oktober 2024, sammen med en lokal fra PR - komitéen i Portugal. Der var



2000 deltagere fra over 100 forskellige lande i verden, bl.a. læger, politikere, flere dommere, terapeuter, **behandlere, psykologer og lignede**. EDM Vice - formand deltog til den første konference og det er tydeligt for ham, at der er sket en udvikling på området og interessen for NA er vokset betydeligt i mellemtiden.

EDM PR Komité lavede en præsentation til EDM i dag, hvor det lokale fællesskab havde inviteret mange forinden, der var 80 deltagende professionelle, fængselsbetjente, politi, Maltas sundhedsminister, behandlere, terapeuter, læger og lignende til stede.

PR - formand spørger om hvorvidt EDM vil tillade, at vi sender både PR - formand og Vice - formand til ESLD i Berlin i april. I deres budget er der allerede penge til at sende én repræsentant fra deres Komité, til ESLD.

Inden workshop starter PR formand mødet og spørger om, hvilke udfordringer Regionerne møder i forhold til vores principper til So Me, hvorefter flere Regioner deler deres erfaringer herom.

Vi bliver delt op i små grupper, som besvarer to spørgsmål hver. Da vi har overskredet tiden i Dagsorden, er der ikke tid til fremlæggelse i plenum. Alle svar sendes til PR – formand, som vil videresende svarerne senere til alle delegerede.

16.30 – 16.45 Pause

16.45 – 18:00 ECCNA 39 Helsinki afsluttende Rapport

Formanden for ECCNA39 Helsinki fremlægger den afsluttende rapport fra Helsinki.

Rapport:



FINAL
REPORT_ECCNA39.p

ECCNA 40 Rotterdam foreløbige rapport

Formanden for ECCNA40, Rotterdam præsenterer rapport for det kommende ECCNA40.

Rapport:



ECCNA
40-EDM-REPORT-FIN

ECCNA 41 Norge foreløbige rapport

Formanden for ECCNA41 fremlægger den foreløbige rapport for ECCNA41.

Rapport:



EDM_Report
ECCNA41.pdf

Vinter - EDM - bud 2026

Lithauen kommer med et bud på Vinter EDM 2026, som skal holdes i Vilnius.

Rapport:



Bid for winter EDM
2026 Vilnius.pdf

18:15 – 19:30

NA – møde med det lokale NA fællesskab

Lørdag 22. februar

09.00 - 10:45

FD - Rapport

Formanden og næstformanden for FD fremlægger rapport.

Der forelægges spørgsmål angående hvorvidt ESLD må overskride budgettet for at kunne hjælpe flere regioner med funding, for at kunne sende 1 – 2 interesserede deltagere til ESLD. Dette udsættes til efter pausen. (Rapport kan rekvireres ved interesse).

10.45 – 11.00

Pause

11.00 – 12.30

ZD - rapport

Zonedelegeret og Zonedelegeret suppleant fremlægger rapport. Her spørges ligesom ved FD om de må sende en ekstra til ESLD. Vi beslutter at udsætte en endelig beslutning herom, samt spørgsmål/beslutning om pengesager til efter kassererens rapport søndag, for at have et stærkere billede af hvordan økonomien ser ud.

Zonal Motion Making (fortsættelse fra fredag)

Vi fortsætter diskussionen fra i går om hvorvidt vi vil have mulighed for at kunne lave en Motion (forslag) som Zone til WSC. Arbejdsgruppen får ordet og fortæller historien bag denne arbejdsgruppe. Det hele startede i Helsinki, hvor EDM bad om et udkast til retningslinjerne for EDM om, hvordan vi kan etablere dette. Der udpensles, at selv om vi vedtager forslaget, ændrer det ikke noget for de enkelte seatede regioner. Altså kan vi stadig lave en Motion, men der er nu mulighed for at lade den gå igennem ZD og EDM for finpudsning og derefter have hele vægten af EDM bag sig. Diskussionen tager fart og der kan ikke opnås konsensus om ændringerne af OP. AD Italien kommenterer, at som medlem af arbejdsgruppen har det for ham ikke føltes som en spirituel løsning, men mere en praktisk løsning. Der besluttet, at vi ikke vedtager forslaget, men arbejdsgruppen takkes for deres flotte arbejde for at have klarlagt at vi ikke er klar til den idé/mulighed endnu.



FD Workshop

FD – Komitéen (Fællesskabs udvikling) laver workshop om "guiding principles", men pga. tidspres, er der ikke tid til fremlæggelse. FD - Komitéen sender en tilbagemelding ud, når arbejdet er færdigt.

12.30 – 13.00

Distribution af Service CV og forberedelse til valg

13.00 – 14.30

Frokost Pause

14.30 – 16.15

Work Group Rapport

- EDM OP / Guideline revision

Der udarbejdes et dokument ved navn "EDM Guidelines" som vil erstatte den eksisterende "Orientation Pack" (Retningslinjer for EDM). Arbejdsgruppen består af tre medlemmer som jævnligt holder møder.

"Past Decisions" bliver også udarbejdet som en beslutningslog.

Arbejdsgruppen kræver godkendelse af et par spørgsmål som vi gennemgår og godkender/redigerer. Der vedtages bl.a. længere valgperioder for medie koordinator, vicesekretær og vicekasserer. Til sidst sættes cleantime op for Zonedelegeret Suppleant til 5 år for at opnå kontinuitet med de andre clean time kriterier. Ydermere vedtager vi en kontinuitet i ordvalget igennem OP, f.eks. kaldes alle udvalg i komiteen for "udvalg" og ikke "underudvalg". Der vedtages til også ændringer ift. retningslinjer for ECCNA generelt - f.eks. at minimumsantallet af siddepladser i speakersalen stemmer overens med minimums deltager antallet i budgettet. Og at der er minimum to stærke Wi-fi forbindelser til ECCNA. Én til selve konventet og én til EDM.

16.30 – 17.00

Work Group Rapport

EDM inventory

Som resultat af workshoppen til EDM Helsinki præsenteres den færdige "selvansagelse i service" workshop til godkendelse. Workshoppen godkendes og vi aftaler at afprøve og lave en service selvansagelse på næste EDM.

Media Koordinator Rapport

MC fremviser de nyeste tilføjelser på hjemmesiden, bl.a. mulighed for at høre ECCA Speaks direkte på hjemmesiden. Der er også vedlagt alle flyers fra foregående ECCNA. Member Area på EDM - hjemmesiden er ydermere opdateret med gamle lydoptagelser - f.eks. en 45 min optagelse fra 1985 af en diskussion i en servicekomite om hvorvidt vi ville have gavn af, som fællesskab at etablere EDM.

Der berettes også om, at vi har flyttet Serveren til en billigere udbyder og planlægger at købe en EDM PC dedikeret til MC og sekretæren.

16.15 – 16.30

Pause

Rummet lukker kl. 16.30 i dag. Vi mødes i rum 1 til NA møde.

Søndag 23. februar



9.00 – 10.45

Valg:

Formand læser kriterier/forpligtelser for valg op inden afstemning.
32 Regioner stemmer i alt.

- EDM Formand Guilheme bliver valgt
- EDM Vice Formand, Sam bliver valgt

10.45 – 11.00

Pause

11.00 – 12.30

Afstemning om bud på Vinter EDM 2026, hvor Island også får mulighed for at fremlægge et sent bud. Litauens bud på Vinter EDM godkendes og vil finde sted d.5. februar – 8.februar 2026.

Forslag til ændring af OP vedrørende deltagelse af ZD - team til ESLD fra Belgien, som Danmark og Frankrig støtter op om. Forslaget vedtages.

Kasserer Rapport:

Vice kasserer fremlægger rapport. Fil vedlægges.

I forhold til ESLD vedtager vi delegerede at sende to ekstra ansøgere til ESLD, til trods for at ansøgningerne kom ind efter deadline og overstiger budgettet en smule.

Rapport:



23 February 2025
EDM Treasury Report

12.30 – 13.00

Emner der er kommet op

Beslutnings - log læses op

EDM - formand og Delegerede der træder af, får traditionen tro mulighed for at takke af.